
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 
 

ПРОТОКОЛ  
 

04.10.2019                                       м. Черкаси                                            № 24 
 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії- 10 

На засіданні присутні - 5 
 

ПРИСУТНІ: 

остійної комісії     -  

члени постійної комісії:            Ніжніков В.М.- заступник,                           

Вусик В. М.,  Жмуд Ю. М., Пошиваник М. М.,         

Рябошлик О.В.                                                            
  

ВІДСУТНІ:                                 Морозюк М. О., Омаргалієв К. С., Плічко Г. І., 

                                                     Полозов В. О., Чен В.Є.  
           

 Відповідно до частин 4, 9, 10  статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» засідання постійної комісії є правомочним,  

рішення не приймаються. 
 

Запрошені: (список додається) 
 

Головуючий                 - Ніжніков В.М. 

секретар засідання    -  Рябошлик О.В.(відповідно до п.3.3., 4.10 «Положення 

про постійні комісії Черкаської обласної ради») 

 

Порядок денний: 

1. Про призначення Циганкова В.А. на посаду начальника комунальної 

водолазно-рятувальної служби Черкаської обласної ради  

Доповідач: 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном виконавчого 

апарату обласної ради 

2. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області 

Доповідач: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 
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3. Про внесення змін до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2016 – 2020 роки 

Доповідач: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

4. Про внесення змін до рішення обласної ради від 18.12.2018 № 28-20/VII 

«Про обласний бюджет Черкаської області на 2019 рік» 

Доповідач: 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

5. Про припинення державному підприємству «Канівське лісове 

господарство» права користування мисливськими угіддями 

Доповідач: 

Рибалка 

Володимир 

Валерійович 

- завідувач сектору Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського господарства 

6. Про надання товариству з обмеженою відповідальністю «Мисливське 

господарство «Клуб «Рось» у користування мисливських угідь  

Доповідач: 

Рибалка 

Володимир 

Валерійович 

- завідувач сектору Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського господарства 

7. Про погодження надання комунальному підприємству «Агроекосервіс» 

Леськівської сільської ради спеціального дозволу на користування надрами  

Доповідач: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного  відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

8. Про погодження надання комунальному підприємству 

«Уманьводоканал» Уманської міської ради спеціального дозволу на 

користування надрами  

Доповідач: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного  відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

9. Про погодження надання товариству з обмеженою відповідальністю 

«КЛУБ СИРУ» спеціального дозволу на користування надрами  

Доповідач: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного  відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

10. Про надання гірничого відводу ТОВ «Відродження» для розробки 

Південно-Західної ділянки Жашківського 1 родовища суглинків 

Доповідач: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного  відділу виконавчого 

апарату обласної ради 
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1. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який повідомив, що за результатами проведеного 

30.09.2019 конкурсу на зайняття посади начальника комунальної водолазно-

рятувальної служби Черкаської обласної ради переможцем конкурсу визнано 

Циганкова Володимира Анатолійовича. Враховуючи результати конкурсу, 

управлінням майном виконавчого апарату обласної ради підготовлено 

відповідний проект рішення. Доповідач вніс пропозицію укласти обласній раді 

з кандидатом контракт строком на 3 роки.  

Зауважень у членів постійної комісії не було щодо пропонованого 

укладання контракту строком на 3 роки. 

Проект рішення додається. 

 

 Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

  

2. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка поінформувала членів постійної комісії про проект 

рішення «Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області». 

Зазначила, що проект рішення передбачає зміну меж парку-пам’ятки садово-

паркового мистецтва «Імені Сержанта Смірнова», який оголошений рішенням 

Черкаської обласної ради в м. Черкасах на розі вулиць Сержанта Смірнова та 

Гагаріна з 0,32 до      0,91 га. Потреба збільшення площі пояснюється тим, що 

в процесі його організації площа була визначена орієнтовно. Розширення меж 

об’єкта планується за рахунок прилеглої території на якій, крім зелених 

насаджень, розміщені дитячий та спортивний майданчики. 

Також проектом рішення передбачено оголошення 6 об’єктів природно-

заповідного фонду місцевого значення, а саме: ботанічних заказників 

«Грушевий яр» площею 30,1609 га в адміністративних межах Баландинської 

сільської ради Кам’янського району, «Кут» площею 15,8 га в адміністративних 

межах Остапівської сільської ради Драбівського району; парків-пам’яток 

садово-паркового мистецтва «Сквер Троянд» площею 0,1 га в 

адміністративних межах Русько-Полянської сільської ради Черкаського 

району, «Сосновий ліс» площею 20,7 га в адміністративних межах 

Лоташівської сільської ради Тальнівського району, ландшафтного заказника 

місцевого значення «Солонці» площею 27,5359 га в адміністративних межах 

Іркліївської сільської ради Чорнобаївського району, комплексного заказника 

місцевого значення «Лихолітський» площею 52,0 га в адміністративних межах 

Лихолітської сільської ради Чорнобаївського району, що сприятиме 

збереженню біологічного та ландшафтного різноманіття,  підтриманню 

загального екологічного балансу та збільшенню площі природно-заповідного 

фонду області. 
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Прийняття рішення дозволить збільшити площу природно-заповідного 

фонду області на 146,8868 га. 

 Проект рішення додається. 

В обговоренні взяв участь: Рябошлик О.В. 

Рябошлик О.В., який запитав  чи вплине статус  «Заповідника»  на 

відповідальність за незаконний вилов риби, чи збільшуються штрафи. 

Поліщук С.А. відповів, що у випадку виявлення порушень встановлення 

незаконного рибальства застосовується стаття 85 частина 3 «Порушення 

правил використання об’єктів тваринного світу». 

 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

   

3. СЛУХАЛИ: 

   Звягінцеву О.М., яка поінформувала щодо проекту рішення про внесення 

змін до  обласної  програми охорони  навколишнього природного середовища 

на 2016-2020 роки. Зазначила, що у зв’язку з надходженням пропозицій від 

місцевих органів місцевого самоврядування, пропонуються зміни в частині 

включення нових заходів, змін назв, обсягів та джерел фінансування. 

В проекті рішення враховано 13 пропозицій (включено 6 нових заходів та 

внесено зміни до 7 заходів),  які надійшли від Державної екологічної інспекції 

Центрального округу, Черкаського регіонального управління водних ресурсів, 

управління екології та природних ресурсів обласної державної адміністрації, 

Христинівської міської ради, Кам’янської міської ради, Свидівоцької сільської 

ради Черкаського району, Синицької та Верхняцької сільських рад 

Христинівського району. 

Доповідач перерахувала, які вносяться зміни до назв заходів та джерел 

фінансування. 

Проект рішення додається. 
 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

               

 

4. СЛУХАЛИ: 

 Кравченко Н.М. поінформувала про основні зміни, що пропонуються 

проектом рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від 18.12.2018 

№ 28-20/VII «Про обласний бюджет Черкаської області на 2019 рік» та більш 

детально зупинилась на змінах, що стосуються екологічних видатків та 

природоохоронних заходів, зокрема: 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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 198,8 тис. грн - «Субвенція з місцевого бюджету державному бюджету 

на виконання програм соціально-економічного розвитку регіонів» на 

виконання  обласної програми охорони навколишнього природного 

середовища на 2016-2020 роки для Черкаського регіонального управління 

водних ресурсів на обстеження гідротехнічних споруд Тясминської захисної 

дамби. 

 Проект рішення додається. 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 

  

5. СЛУХАЛИ: 

 Рибалку В.В., який повідомив щодо проекту рішення «Про припинення 

державному підприємству «Канівське лісове господарство» права 

користування мисливськими угіддями». Зазначив, що у зв’язку з 

добровільною відмовою підприємства від користування мисливськими 

угіддями загальною площею 4512 га на території Канівського району за 

необхідністі значного фінансування, утримання цих мисливських угідь для 

підприємства стало дуже затратним, необхідно щорічно вкладати значні 

кошти при мінімальних прибутках від ведення цієї діяльності. 

Проект рішення додається. 

В обговоренні взяли участь: Поліщук С.А., Рибалка В.В., Рябошлик О.В. 

Поліщук С.А. висловив свою точку зору, зауважив нараховується 

приблизно 55 господарств із них 10-15 відсотків приватні підприємці, люди 

УТНЕРИ із різних сіл, районів, для того щоб займатись мисливством; є 

приватна форма власності: приватні підприємці, наприклад, ТОВ «Союз 

мисливців» Золотоніський район, Канівський район; УТНЕРИ громада, люди 

які самі утримують, збирають сплачують за мисливське господарство;  

товариство - є засновник, є члени клубу, які на тих чи інших засадах 

підтримують господарство. Для утримання даного господарства потрібно 4-5 

єгерів на охорону, допомога фермерів, членські взноси, паливномастильне 

забезпечення, тепловізори і т.д  це недешеве задоволення. Тому державні 

лісгоспи по всій Україні потихеньку передають права і обов’язки на приватні 

структури або УТНЕРИ питання з кожним днем стає дорожчим. Браконьєрства 

там не буде, всі люди діди та прадіди зможуть там полювати. 

Зазначив, що питання про припинення  права користування мисливських 

угідь з питанням про надання такого права потрібно розглядати в комплексі, 

тому що угіддя не можуть бути без користувача, якщо вилучити то потрібно 

комусь і надати. 
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Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Рибалку В.В.,  який повідомив, що рішенням надається товариству з 

обмеженою відповідальністю «Мисливське господарство «Клуб «Рось» у 

користування мисливські угіддя для ведення мисливського господарства на 

території Канівського району Черкаської області площею 4512 га терміном на 

15 років.    Відповідно до ст. 22 Закону України «Про мисливське господарстао 

та полювання» з метою отримання у користування мисливських угідь зібрали 

та подали весь необхідний пакет документів, погодження. 

Проект рішення додається. 

В обговоренні взяли участь: Поліщук С.А., Риков С.О., Вусик В. М. 

Вусик В. М. поцікавився чи присутній засновник  ТОВ «Мисливське 

господарство «Клуб Рось»,  скільки осіб у товаристві працює, чи спроможна 

одна юридична особа утримувати, вести мисливське господарство. 

Риков С.О., надав відповідь, що має підтримку місцевої громади, ТОВ 

«Мисливське господарство «Клуб Рось» готове вкладати кошти, взяти на себе 

зобов’язання, передбачені законодавством щодо ведення та розвитку 

мисливського господарства та представляти інтереси місцевих мисливців. 

Вусик В.М., запропонував депутату Рябошлику О.В. вивчити питання з 

виїздом на територію мисливського господарства подивитись та 

поінформувати з даного питання постійну комісію з екології використання 

природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 11 жовтня 

2019 року на наступній комісії. 

Жмуд Ю.М. запропонував підтримати  дані питання. 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 
 

  

7. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка поінформувала членів постійної комісії щодо проекту 

рішення «Про погодження надання комунальному підприємству 

«Агроекосервіс» Леськівської сільської ради спеціального дозволу на 

користування надрами». Зазначила, що відповідно статті 9-1 Кодексу України 

про надра, постанов Кабінету Міністрів України  надається комунальному 

підприємству «Агроекосервіс» Леськівської сільської ради спеціальний дозвіл 

на користування надрами з метою геологічного вивчення, у тому числі 

дослідно-промислової розробки питних підземних вод Черкаського родовища 
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свердловини, що знаходиться в адміністративних межах села Худяки 

Черкаського району Черкаської області. 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 

 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 
  

8. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка поінформувала членів постійної комісії щодо проекту 

рішення «Про погодження надання комунальному підприємству 

«Уманьводоканал» Уманської міської ради спеціального дозволу на 

користування надрами». Зазначила, відповідно статті 9-1 Кодексу України про 

надра, постанов Кабінету Міністрів України надається комунальному 

підприємству «Уманьводоканал» Уманської міської ради спеціальний дозвіл 

на користування надрами  з метою видобування питних підземних вод 

Городецької ділянки Уманського родовища, що знаходиться в 

адміністративних межах міста Умань Уманського району  Черкаської області. 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 

 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 

 

9. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка поінформувала членів постійної комісії щодо проекту 

рішення «Про погодження надання товариству з обмеженою відповідальністю 

«КЛУБ СИРУ» спеціального дозволу на користування надрами». Зазначила, що 

надається товариству з обмеженою відповідальністю «КЛУБ СИРУ» 

спеціальний дозвіл на користування надрами з метою видобування питних 

підземних вод Канівського 2 родовища, що знаходиться в адміністративних 

межах міста Канева Канівського району Черкаської області. 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 

 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 

10. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка поінформувала членів постійної комісії що проектом 

рішення надається гірничий відвід товариству з обмеженою відповідальністю 

«Відродження» для видобування суглинків Південно-Західної ділянки 
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Жашківського 1 родовища суглинків, що знаходиться на відстані 0,5 км на 

південний захід від м. Жашків Жашківського району Черкаської області, 

площею 18,44 га на строк до 18 листопада 2035 року. 

Проект рішення додається. 
 

Виступив: 

Вусик В.М., який заявив про наявний у нього конфлікт інтересів та про 

свою неучасть в обговоренні, голосуванні та прийнятті рішення з цього 

питання. 

Відповідно до частини 10 статті 47 Закону України «Про місцеве 

самоврядування в Україні» голосування не проводилося, висновки і 

рекомендації не приймалися. 

 

 

Головуючий                                                                      В. Ніжніков  

 

 

Секретар засідання                                                           О. Рябошлик 


